
 

 

Hrvatsko nacionalno vijeće u Republici Srbiji 

Ur. br. 1-117-1/2019 

Subotica, 19. prosinca 2019. godine 

 

ZAPISNIK 

 

s 23. sjednice Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji 

 

koja je održana 19. prosinca 2019. godine (četvrtak), u prostorijama HKC ,,Bunjevačko kolo” u 

Subotici, u ulici Preradovićeva broj 4., s početkom u 18.10 sati. 

 

Sjednici su nazočili članovi HNV-a: Jasna Vojnić, Goran Kaurić, , Renata Kuruc, Snežana Periškić, 

Željko Pakledinec, Alojzije Firanj, Mirko Ostrogonac, Mira Tumbas, Josip Bako, Ladislav Suknović, 

Slavko Benčik, Darko Sarić Lukendić, Margareta Uršal, Lazar Cvijin, Miroslav Kujundžić, Dajana 

Šimić, Svetislav Milanković, Ivan Budinčević i Vojislav Temunović  

  

Sjednici nisu nazočili članovi HNV-a: Krunoslav Đaković, Snežana Đaković, Zlatko Načev, Josip Čačić 

Boris Udovčić, Darko Vuković, Željko Šeremešić, Matilda Pelhe, Martina Stantić i Melita Bašić 

Palković. 

Sjednici su još nazočili: Mihael Tomšić, konzul 1. reda Generalnog konzulata u Subotici, Ivan 

Ušumović, ravnatelj NIU ,,Hrvatska riječ” Dražen Petrekanić, stručno- poslovni tajnik HNV-a i 

predstavnici medija. 

Zapisnik vodi: Mirjana Stantić 

 

Predsjednica je za ovu sjednicu predložila sljedeći 

 

DNEVNI RED 

1. Usvajanje zapisnika s 21. sjednice HNV-a; 

2. Usvajanje zapisnika s 22. sjednice  HNV-a održane telefonskim putem; 

3. Donošenje Odluke o davanju suglasnosti na Revidirani plan broj 2 NIU ,,Hrvatska riječ” za 2019. 

godinu; 

4. Donošenje Odluke o davanju suglasnosti na Plan rada i poslovanja NIU ,,Hrvatska riječ” za 2020. 

godinu. 

5. Donošenje Odluke o izmjeni Odluke  o donošenju Financijskog plana Hrvatskog nacionalnog vijeća 

za 2019. godinu; 

6. Donošenje Odluke o uključivanju u projekt ,,Dunav nas spaja”; 

7. Donošenje Zaključka o načinu financiranja manifestacija ,,Srijemci Srijemu” i ,,Šokci i baština”; 

8. Razno. 

 

Nakon glasovanja, predsjednica je konstatirala da je predloženi Dnevni red usvojen jednoglasno. 

 

A.d.1. Usvajanje zapisnika s 21. sjednice HNV-a 

Prije glasovanja o Zapisniku s 21. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. Poslovnika o 

radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik s 21. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 



 

 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik s 21. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.2. Usvajanje zapisnika s 22. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

Prije glasovanja o Zapisniku s 22. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. Poslovnika o 

radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik s 22. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik s 22. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.3. Donošenje Odluke o davanju suglasnosti na Revidirani plan broj 2 NIU ,,Hrvatska riječ” za 2019. 

godinu  

Jasna Vojnić, predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji upoznala vijećnike 

da je NIU ,,Hrvatska riječ” dostavila da davanje suglasnosti Revidirani plan broj 2 za 2019. godinu koji 

je usvojio Upravni odbor NIU ,,Hrvatska riječ”.Pozvala ravnatelja NIU ,,Hrvatska riječ” Ivana 

Ušumovića da pojasni razloge izmjene Financijskog plana za 2019. godinu. Ravnatelj NIU ,,Hrvatska 

riječ” pojasnio da je do promjene došlo kod troškova zarada i naknada zarada, zbog putnih troškova 

uposlenih i troškova po autorskim ugovorima. 

 

Prijedlog odluke: ,,Daje se suglasnost na Revidirani plan broj 2 NIU ,,Hrvatska riječ” za 2019. godinu.” 

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Daje se suglasnost na Revidirani plan broj 2 NIU ,,Hrvatska riječ” za 2019. godinu.” 

 

A.d.4. Donošenje Odluke o davanju suglasnosti na Plan rada i poslovanja NIU ,,Hrvatska riječ” za 2020. 

godinu 

Jasna Vojnić, predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji upoznala vijećnike 

da je NIU ,,Hrvatska riječ” dostavila da davanje suglasnosti Plan rada i poslovanja NIU ,,Hrvatska riječ” 

za 2020. godinu koji je usvojio Upravni odbor NIU ,,Hrvatska riječ”. Pozvala ravnatelja NIU ,,Hrvatska 

riječ” Ivana Ušumovića da ga pojasni. Ivan Ušumović Upoznao vijećnike s Planom rada i poslovanja 

NIU ,,Hrvatska riječ” za 2020. godinu. 

 

Prijedlog odluke: ,,Daje se suglasnost na Plan rada i poslovanja NIU ,,Hrvatska riječ” za 2020. godinu.” 

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Daje se suglasnost na Plan rada i poslovanja NIU ,,Hrvatska riječ” za 2020. godinu.” 

 

 

A.d.5. Donošenje Odluke o izmjeni Odluke  o donošenju Financijskog plana Hrvatskog nacionalnog 

vijeća za 2019. godinu 

Jasna Vojnić pozvala predsjednika Izvršnog odbora Lazara Cvijina da pojasni izmjene 

Financijskog plana HNV-a za 2019. godinu. 

Lazar Cvijin rekao je da od donošenja Financijskog plana za 2019. godinu došlo do izmjena u Zakonu i 

financijski plan je do definiciji izmijenjen. Morao se predefinirati. Novi plan će se raditi na programski 

način. Bio je više nedoumica koje su imali i ostala i druga nacionalna vijeća. Kancelarija za ljudska i 

manjinska pitanja tek je ove jeseni napravila obuku i dala još uvijek nedovoljna uputstva.  

Izmjene koje su načinjene u Financijskom planu su u području obrazovanja. Ovim izmjenama neće se 

prekoračiti zakonska ograničenja. 

 



 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se Odluke o izmjeni Odluke  o donošenju Financijskog plana Hrvatskog 

nacionalnog vijeća za 2019. godinu.” 

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se Odluke o izmjeni Odluke o donošenju Financijskog plana Hrvatskog nacionalnog 

vijeća za 2019. godinu.” 

 

 

A.d.6. Donošenje Odluke o uključivanju u projekt ,,Dunav nas spaja” 

Predsjednica Jasna Vojnić pozvala je Darka Sarića Lukendića, predsjednika Odbora za kulturu da 

pojasni ovu točku dnevnog reda. 

Darko Sarić Lukendić obavijestio je vijećnike o sastanku koji je održan 27. rujna 2019. godine kome su 

nazočili subjekti koji bi mogli biti zainteresirani za učešće u novom ciklusu u  prekograničnom projektu 

,,Dunav nas spaja”. Obrazložio da je  važno da se Hrvatsko nacionalno vijeće u Republici Srbiji uključi 

u projekt kao partner. Također, zašto je važno da Vijeće ovlasti predsjednicu da dogovori elemente 

sporazuma o partnerskoj suradnji s ostalim partnerima iz projekta. Učešćem u projektu kao partner HNV 

bi stekao institucionalna iskustva koja mogu koristiti za apliciranje u drugim projektima. 

Renata Kuruc sudjelovala u raspravi. 

 

Prijedlog odluke: ,,Hrvatsko nacionalno vijeće u Republici Srbiji uključuje se na suradnju u Projekt 

,,Dunav nas spaja“ u svojstvu partnera i ovlašćuje se predsjednica da dogovori elemente sporazuma o 

partnerskoj suradnji s ostalim partnerima iz projekta.”  

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Hrvatsko nacionalno vijeće u Republici Srbiji uključuje se na suradnju u Projekt ,,Dunav nas 

spaja“ u svojstvu partnera i ovlašćuje se predsjednica da dogovori elemente sporazuma o partnerskoj 

suradnji s ostalim partnerima iz projekta.” 

 

A.d.7. Donošenje Zaključka o načinu financiranja manifestacija ,,Srijemci Srijemu” i ,,Šokci i baština” 

Jasna Vojnić, predsjednica, zamolila Lazara Cvijina , predsjednika IO HNV da izvijesti Vijeće o 

aktivnostima koje su sprovedene po pitanju financiranja manifestacija ,,Srijemci Srijemu” i ,,Šokci i 

baština”. 

Lazar Cvijin izvijestio vijećnike da na tragu stava da se svaka inicijativa detaljno razmotri, došlo je do 

žive rasprave po ovom pitanju. Odbor za kulturu je predložio jedno rješenje a Izvršni odbor ipak 

zaključio da je bolje drugačije rješenje. Odbor za kulturu predložio je osnivanje dvije udruge koje će 

organizirati ove manifestacije i aplicirati na natječaje. Kada se sve sagledalo, zaključeno je da ovo nije 

rješenje koje je cjelishodno. Zahtijevalo dodatno angažiranje HNV-a oko osnivanja i svega ostalog. 

Nakon rasprave na sjednici Izvršnog odbora zaključeno je, s čim se složio i Darko Sarić Lukendić, 

predsjednik Odbora za kulturu, da će se za rješavanje ovog problema angažirati Fondacija ,,Cro- Fond” 

čiji ciljevi se podudaraju i s ciljevima udruga koje bi se formirale i s ciljevima zajedničkih manifestacija. 

Osiguravanje sredstava može se riješiti kroz projektnu aktivnost Fondacije „Cro-fond“ koja bi to 

definirala u svom planu i programu za 2020.godinu. 

 

Prijedlog odluke: ,,Ne prihvata se prijedlog Odbora za kulturu da se osnuju dvije udruge koje bi 

organizirale i financirale manifestacija ,,Srijemci Srijemu” i ,,Šokci i baština”, financiranje manifestacija 

osigurati kroz projektne aktivnosti Fondacije „Cro-fond“. 

Rezultati glasovanja: za – 19 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Ne prihvata se prijedlog Odbora za kulturu da se osnuju dvije udruge koje bi organizirale i 

financirale manifestacija ,,Srijemci Srijemu” i ,,Šokci i baština”, financiranje manifestacija osigurati 

kroz projektne aktivnosti Fondacije „Cro-fond“. 

 



 

 

A.d.8. Razno 

-u siječnju će se usvojiti Izvješće o radu HNV-a, sukladno obećanju da će rad biti transparentan 

- potpisan Sporazum sa Središnjim državnim uredom za Hrvate izvan Republike Hrvatske, odnosno s 

Vladom Republike Hrvatske za financiranje kadrovskog osnaženja Ureda HNV-a i za Projektno- 

tehničku dokumentaciju za izgradnju ,,Hrvatske kuće” 

-Vijećnici su upoznati o sprovedenoj javnoj nabavi, ugovor je potpisan sa  North Engineering d.o.o. iz 

Subotice 

-rodna kuća Bana Josipa Jelačića, stigla je žalba na Rješenje o izvršenju, da je tužena pogrešna udruga, 

da te stvari ne pripadaju udruzi ,,Franjo Štefanović” već udruzi ,,Hrvatski poslovni klub. Utvrđeno je da 

je na toj adresi registrirano još dvije udruge. Sve udruge imaju istog predsjednika. 

-održan sastanak s gradonačelnikom Novog Sada. Dogovoreno da se formirati tim koji će rješavati 

poslove vezane za Novi Sad i Petrovaradin- spomen ploče, obnova objekata. Već je naloženo Zavodu za 

zaštitu spomenika Grada Novog Sada da izradi projektno- tehničku dokumentaciju za obnovu rodne 

kuće Bana Jelačića. Uspješan sastanak održan u pozitivnom raspoloženju. 

-sastanak u s gradonačelnikom Beograda, gradonačelnik otkazao dan ranije, šef kabineta nije bio 

upoznat s razlozima sastanka. Zatraženo je da Grad ponudi neko rješenje. Dostavljen je spisak sa 

dvjestotine lokacija u Gradu Beogradu gdje bi se mogli dobiti prostorije za područni ured. One se 

provjeravaju i već su stigli neki prijedlozi 

 

Sjednica završena u 18.58 sati. 

 

Zapisnik sačinila      predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća  

Mirjana Stantić          Jasna Vojnić 

 


